
 1
ELŐLAP 

 
Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

3. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2022. március 8-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   5 fő képviselő:    Gere Zsolt, Karcag Sándorné, Kovács Ágnes, Piroska János, 
          Szórágy Gyuláné  
                    

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 
 

Meghívott vendég:   Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke 
 
Érdeklődő:                Budai Krisztina 
 
                                                                               
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Napirend: 
 

1. 2022. évi költségvetésről szóló rendelet megvitatása, elfogadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

2. Szavazatszámláló Bizottságok tagjainak megválasztása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
3. Pályázati tájékoztatás, pályázatok ügyében döntéshozatal 

            Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
 

4. Polgármesteri szabadságolás ütemterve 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
5. Nógrádi Tornateremért Alapítvány kuratóriumi tagjainak megválasztása 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

6. Könyvtárhasználati szabályzat elfogadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
7. Önkormányzati ingatlanügyek 

- Várnál főelosztó létesítése 
- Telkek kialakítása 
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- Állami ingatlanok igénylése 
- Tornaterem szőnyeg vásárlása 

 
8. Egyebek 

- Tájékoztatás hulladékgazdálkodással kapcsolatban 
- Cibakházi Majálison részvétel 
- Adományok gyűjtése és elszállítása 

 
Napirend utáni hozzászólások: 
 
Hozott határozat: 21/2022.(III.8.) – 33/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 
Hozott rendelet volt: 1/2022.(III.9.) önkormányzati rendelet a 2022. évi költségvetés elfogadásáról 
 
Zárt ülés nem volt.  
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
3. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 

Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2022. március 8-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   5 fő képviselő:    Gere Zsolt, Karcag Sándorné, Kovács Ágnes, Piroska János, 
          Szórágy Gyuláné  
                    

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 
 

Meghívott vendég:   Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke 
 
Érdeklődő:                Budai Krisztina 
 
 
              
Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert, a megjelent képviselőket, a meghívott 
vendéget, és a jegyzőt. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az ülés határozatképes, így azt 17 óra 
08 perckor megnyitotta.  
Ezt követően a polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Kovács Ágnes és Szórágy 
Gyuláné képviselők személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.  
Elmondta, hogy Piroska János képviselő később csatlakozik a jelenlévőkhöz. 
A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat 
javasol megtárgyalni. Itt tárgyalná a nemzetiségi önkormányzat elnökének közvetlenül az ülés előtt 
beadott kérelmét is. A képviselő testület egyetértett a beadvány megtárgyalásával napirendre tűzésével. 

Ezután ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását.  A javasolt napirendek 
megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 

 

 
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Mivel a nemzetiségi önkormányzat elnöke beadta kérelmét, melyben szerepel két rendezvény is, én 
javaslom, hogy erről most beszéljünk és annak megfelelően módosítsuk a rendezvénynaptárunkat. 
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Varga Richárd polgármester: 
Rendben, akkor a nemzetiségi önkormányzat által kért két rendezvénnyel – az anyáknapi programmal és 
a Nóta-és dalversennyel javaslom kiegészíteni a rendezvénynaptárunkat. Azt a rendezvényt, ami nem 
valósult meg, vegyük ki a naptárból a ping-pong kupát.  
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a 2022. évi 
rendezvénynaptár módosítását és az alábbi határozat született: 
 
 

21/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2/2022.(I.25.) számú 
határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
Törölni kell a rendezvénynaptárból a február 12-re tervezett ping-pong kupát.  
Fel kell venni a rendezvénynaptárba a május 7-én tartandó Anyák napi előadást és a 
június 25-én megrendezésre kerülő VII. Nóta-és dalestet. Mindkét rendezvény a 
helyi szlovák önkormányzat szervezésében valósul meg.  
A testület felkéri a polgármestert és a nemzetiségi önkormányzat elnökét, hogy a 
határozat végrehajtásáról gondoskodjon. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester és a nemzetiségi önkormányzat elnöke 
 
 
 

Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra teszem: 
aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, hogy 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

22/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 
1/2022.(I.25.); 2/2022.(I.25.); 3/2022.(I.25.); 4/2022.(I.25.); 5/2022.(I.25.); 
6/2022.(I.25.); 7/2022.(I.25.); 8/2022.(I.25.); 9/2022.(I.25.); 10/2022.(I.25.); 
11/2022.(I.25.); 12/2022.(I.25.); 13/2022.(I.25.); 14/2022.(I.25.); 15/2022.(I.25.); 
16/2022.(I.25.); 17/2022.(I.25.); 18/2022.(I.25.); 19/2022.(I.25.); 20/2022.(II.15.) 

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
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Napirend: 
 

1. 2022. évi költségvetésről szóló rendelet megvitatása, elfogadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Az előző ülésen alaposan átbeszéltük az idei költségvetést, most pedig el kell azt fogadni rendeleti 
formában.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Egy észrevételem van, hogy az óvodai beruházási kiadásokat nem látom az 1. mellékletben feltüntetve. 
Ezt kérném szépen kijavítani. Én minden mást rendben találtam. 

 
A rendelet-tervezetet a testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta az 1/2022.(III.9.) önkormányzati rendeletét a 2022. évi költségvetés elfogadásáról. 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  

 
 

2. Szavazatszámláló Bizottságok tagjainak megválasztása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az előterjesztésben szerepeltettem azokat a jogszabályokat, amik alapján a képviselő testületnek dönteni 
kell. Települési szinten kell most megválasztani a tagokat és majd a választást megelőző három napon 
belül nekem, a jegyzőnek kell kiválasztani közülük azokat, akik a választás napján jelen lesznek. Ők a 
választott tagok, akik a törvény által meghatározott juttatásban részesülnek majd, és melléjük kerülnek 
majd azok a tagok, akiket a pártok fognak delegálni. Minden párt, illetve szövetség két tagot delegálhat.  
Kérem a javasolt tagok megválasztását. 
 
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az szszb javasolt 
tagjainak megválasztását és az alábbi határozat született: 
 
 

23/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzat képviselő testülete megtárgyalta a Szavazatszámláló 
Bizottság tagjainak, póttagjainak megválasztásáról készített előterjesztést.  
A képviselő testület a Választási eljárásról szóló 2013. évi XXXVI. törvény (a 
továbbiakban: Ve.) 24. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a 2022. évi 
országgyűlési képviselő, Európai Parlamenti képviselő és helyi önkormányzati 
választások, a népszavazás szavazásnapi teendőinek lebonyolítására a helyi 
Szavazatszámláló Bizottság tagjait a Helyi Választási Iroda vezetőjének javaslata 
alapján az alábbiak szerint megválasztja:  

Povazsan Ferenc József Attila u. 16. 
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       Gécziné Molnár Marianna  Hunyadi u. 50. 

                                   Varga Zoltán Árpád u. 12. 
                                   Lévai Bernadett Béke tér 8. 

                       Rásiné Bikkes Mária Dózsa Gy. u. 12. 
                       Koszecz Annamária Mikszáth u. 12. 

Strausz Lívia Mikszáth u. 27. 
Kovács Szilvia Ady E. u. 15. 
Szabóné Velki Erzsébet Kodály Z. u. 10. 
Endrészné Bekes Zita Szondy Gy. u. 64. 
Sipiczki Tamás Petőfi u. 25. 
Vanyur Erika Zsuzsanna Hunyadi u. 55. 

 
A képviselő-testület felkéri a Helyi Választási Iroda vezetőjét a további szükséges 
intézkedések megtételére (oktatás stb.), valamint a Varga Richárd polgármestert az 
eskü kivételére.  

 
Határidő: Ve. szerint 
Felelős:  HVI vezető és polgármester 

 
17 óra 25 perckor megérkezik az ülésre Piroska János képviselő. 
 
 
 

3. Pályázati tájékoztatás, pályázatok ügyében döntéshozatal 
            Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A januári ülés óta 11 db pályázat került benyújtásra. A Magyar Falu Program út, híd kerékpárforgalmi 
létesítmény keretében a Mátyás király utca egy szakaszának felújítása lett benyújtva.. Ez a volt 
fagyizótól Diósjenő irányába lévő részt jelenti.  
Pályáztunk járdafelújításra is, a Kodály Zoltán utcában és a Váci utcában található járdákra 
vonatkozóan.  
Közösségszervezéshez kapcsolódó eszközbeszerzésre és közösségszervező egy éves bértámogatására is 
pályáztunk. 
Önkormányzati tulajdonban lévő temetők infrastrukturális fejlesztése keretében mindkét temetőben 
közlekedési utat és járdát szeretnénk építeni. 
Közterületi játszótér fejlesztése kapcsán a Taposópark területén játszótér kialakítása valósulhat meg.  
Kommunális eszközbeszerzésre is van lehetőség. Kistraktorunkoz vennénk kiegészítőket, pl. sószórót, 
függesztett rézsűmulcsozót, pótkocsit és tolólapot. Mindhárom pályázat benyújtásra került. 
Önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok fejlesztése keretében a községháza felújítására nyújtottunk 
be pályázatot. A községháza tetőfedését, az udvar felújítását és belső festését valósítanánk meg. 
Kültéri közösségi tér létrehozására is pályáztunk. A Művelődési ház udvarát letérköveznénk, valamint 
fény-és hangtechnikai eszközöket is beszereznénk. Rendezvénysátor vásárlását is tervezzük, ha nyerünk.  
A Belügyminisztérium írta ki a belterületi utak felújítása pályázatot. Ebből a Mátyás király utca 
temetőig tartó szakaszát újítanánk fel. Itt 2.878.000 Ft önerő is szükséges, ha nyer a pályázat.  
A Teleki László program keretében a tájház épületének felújításához kapcsolódó szakmai előkészítésre 
pályáztunk, amiből statikai vélemény, tervdokumentáció, költségvetési kiírás, értékleltár, építéstörténeti 
tervdokumentáció elkészítése valósulhat meg. 199.000 Ft önerőre lesz szükség, ha nyer a pályázat.  
A Nemzeti Kulturális Alap által kiírt pályázat Hagyományőrző programok támogatása keretében 
pályáztunk a Várjátékok fellépőinek finanszírozására.  
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A temetői kerítés és urnafal építéséhez beérkeztek az árajánlatok. Ezekről kell most döntést hoznia a 
testületnek.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ennek kapcsán szeretném elmondani, hogy a régi temetőnél ott van a nem megfelelően húzódó 
telekhatár, ezt rendezni szükséges. Erre már volt kezdeményezés a tulajdonosok részéről. Akkor abban 
maradtunk, hogy a földmérővel tartunk egy közös bejárást és kijelöljük a jogi határvonalat. Erre a 
bejárásra a jövő héten kerül majd sor.   
 
Piroska János képviselő: 
Ennek már többször nekifutottunk, nem oldódott még meg az ügy? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Sajnos nem. Nem tudtunk olyan időpontot találni még, ami mindenkinek megfelelt volna. Testületi 
határozat született arról, hogy az eljárás költségét az önkormányzat állja majd.  
 
Piroska János képviselő: 
Jelöljünk ki egy napot bejárásra, amin részt vesz minden tulajdonos, az önkormányzat és a földmérő. 
Mindenkinek közös érdeke, hogy ott legyen.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Mindenki azt szeretné, hogy ugyanaz a területe maradjon meg, tehát nem eladni akarják az 
önkormányzatnak, ez jelentette az ügy eddigi bonyolultságát.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Visszatérve a temetői urnafal és kerítés építésére vonatkozó pályázathoz elmondható, hogy a műszaki 
tartalom mindhárom árajánlatnál megegyezik, tehát javaslom a legkedvezőbb ajánlatot adó 
vállalkozóval a szerződés megkötését.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a javaslatot és az 
alábbi határozat született: 
 
 

24/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a temetői kerítés és 
urnafal megépítésére a BG. Construkt Kft. ajánlatát fogadja el 3.542.484 Ft + 
ÁFA, összesen 4.498.955 Ft összegben.  
A testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat és az ajánlattételi felhívásban 
foglaltak szerinti tartalmú szerződés megkötésére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
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4. Polgármesteri szabadságolás ütemterve 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Elkészítettem az idei évre vonatkozóan a polgármester szabadságolási ütemtervét és kérem a képviselő 
testülettől annak elfogadását. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a tervezetet és az 
alábbi határozatot hozta: 
 
 

25/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete Varga Richárd polgármester 
szabadságolási ütemtervét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
2021. évről áthozott szabadságot, 28 napot március 31-ig vesz ki. 
 
2022. évben összesen 43 napot az alábbi ütemezés szerint vesz ki: 
júniusban  5 napot 
júliusban  10 napot 
augusztusban  11 napot 
szeptemberben  4 napot 
októberben   5 napot 
decemberben   8 napot 
 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon. 

 
Határidő: értelemszerű és folyamatos 
Felelős: polgármester 

 
 
 

5. Nógrádi Tornateremért Alapítvány kuratóriumi tagjainak megválasztása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Nógrádi Tornateremért Alapítvány kuratóriumi tagjainak megválasztására azért van szükség, mert az 
előző tagok közül volt, aki lemondott és így a működéshez szükséges minimális taglétszám nem volt 
meg.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Nagyon örülök, hogy végre megalakul az alapítvány, így újból tudjuk segíteni majd az iskolát. 
 
A polgármester ismertette a határozati javaslatot, melyet a testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 
ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadott és az alábbi döntés született: 
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26/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Tornateremért 
Alapítvány kuratóriumába az alábbi személyeket választja meg. 
 
Elnök: Gulyásné Juhász Barbara (lakcím: 2642 Nógrád, Petőfi utca 44.) 
 
Alelnök: Kovács Ágnes (lakcím: 2642 Nógrád, Mikszáth utca1/ 2.) 
 
Tagok:   Géczi Győző (lakcím: 2642 Nógrád, Hunyadi utca 50.), 

 Kosdiné Bikkes Anna (lakcím: 2642 Nógrád, Béke utca 26.)  
 Haljárszki Dóra (2643 Diósjenő, Ady Endre utca 82.) 

 
A határozatot az elnöknek, alelnöknek és minden tagnak meg kell küldeni 
megkérve őket, hogy az átvezetéshez szükséges nyilatkozatokat kitöltve, aláírva 
az önkormányzathoz adják le. 
A testület felkéri a hivatal pénzügyi munkatársát, hogy az átvezetéshez szükséges 
iratokat nyújtsa be. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester és Bekes Olga pénzügyi ügyintéző 

 
 
 

6. Könyvtárhasználati szabályzat elfogadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Könyvtárosunk közreműködésével elkészült a könyvtárhasználati szabályzatunk, melynek elfogadásáról 
szükséges most dönteni.  
 
Piroska János képviselő: 
Nem kaphatna valamilyen nevet a könyvtár? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem, mivel nem önálló intézmény, csak közösségi színtér.  
 
A napirenddel kapcsolatban a testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az 
alábbi határozatot hozta: 
 

27/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztésnek 
megfelelő tartalommal elfogadja a Könyvtári Információs és Közösségi Hely 
Nógrád Könyvtárhasználati szabályzatát. 
A testület felkéri a könyvtárost, hogy az abban foglaltak betartásáról 
gondoskodjon, szükség esetén kezdeményezzen módosítást. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: könyvtáros  
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7. Önkormányzati ingatlanügyek 

 
- Várnál főelosztó létesítése 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A várnál már létesítve van egy főelosztó, csak nem szabványos és balesetveszélyes is. Ennek 
rendbetételére kértünk be árajánlatot. 600.000 Ft-ért vállalná el a vállalkozó a munkát.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az árajánlatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
 
 

28/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felkéri a polgármestert, 
hogy a becsatolt árajánlat alapján rendelje meg a várnál szükséges főelosztó 
elektromos szekrény kiépítését. A vállalkozóval az erről szóló szerződést kösse 
meg. A munka elvégzését ellenőrizze. 

 
Határidő: 2022. május 31. 
Felelős: polgármester  

 
 
 

- Telkek kialakítása 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Jókai utcában kialakított építési telkek mind eladásra kerültek. Újabb telkek kialakítására is van igény. 
A rendezési tervünk megengedi, hogy a Jókai Mór utcával párhuzamosan még egy utca kiépüljön, 20-25 
építési telek kialakítása lehetségessé válna.  
Első ütemben – amiről én azt gondolom, hogy egy könnyebb út lehet – az első tömb felosztását 
végezném el, hiszen ott nem kell senkivel sem egyezkedni, az önkormányzat tulajdonában van. A másik 
oldalon van még magántulajdonban terület, ott egyeztetni kell a tulajdonosokkal, területet kell vásárolni 
tőlük.  
Az első ütemben 13 telek jönne létre közlekedő úttal. Ezek kialakításának földhivatali és egyéb költsége 
kb. 4.M Ft lenne. Ebben sem közmű, sem út nincs még benne. Most az a kérdés, hogy elinduljunk-e 
ezen az úton?  
Az Árpád utca folytatása is felmerült lehetőségként, az útmérnök úr véleményét is kikértem, de nagyon 
bonyolult, és költséges lenne ott a telkek kialakítása.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Én úgy látom, hogy nagy igény van az új telkekre. Én szeretném, ha elindulnánk ezen az úton, a 
költségek csak emelkedni fognak.   
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Tavaly lehetett pályázni építési telkek kialakítására, nem tudom, idén van-e ilyen lehetőség? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nincs, és úgy tudom, hogy nem is lesz. 
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Szórágy Gyuláné képviselő: 
Én is mindenképpen támogatom, hogy alakuljon ki még egy utcasor. Ne féljünk a hitelfelvételtől sem.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Én is csak támogatni tudom. A település úgy tud fennmaradni, ha minél több fiatal költözik ide.  
 
Piroska János képviselő: 
Egyetértek az előttem szólókkal. Nyilvánvaló, hogy a falu jövője, életképessége ebben meghatározható.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Többször beszéltünk már arról, hogy szükség van új telkekre a faluban, én is támogatom a javaslatot. A 
továbbiakban azonban gazdasági alapokra helyezem az értékesítést. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett a javaslattal és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

29/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Jókai Mór utcával 
párhuzamosan az önkormányzati területen építési telkeket kíván kialakítani.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy kérjen be ajánlatokat arra vonatkozóan, hogy 
az előterjesztésben csatolt terv szerint az első ütemben kialakítandó 13 telek 
közművesítése mennyibe kerülne. 
 
Határidő: 2022. május 31. 
Felelős: polgármester  

 
 

- Állami ingatlanok igénylése 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Megkerestek bennünket két ingatlan vonatkozásában Magyar Falu Program keretén belül. Az 
önkormányzat tulajdonába kívánják térítésmentesen adni az 572, és az 1074 hrszú területek egy részét. 
Az 572 hrsz a Mikszáth u. 13. számú telek, ahol ½ tulajdonban kerülne az önkormányzat tulajdonába, a 
másik ½ rész több tulajdonos kezében maradna.  
A másik telek az Almáskertben van a Szegfű és az Ibolya utca sarkán. Itt szintén ½ terület kerülne 
önkormányzatunk tulajdonába.  
 
A testület a napirend vonatkozásában egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással 
egyetértett és az alábbi határozatot hozta: 
 

30/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy nyújtson be kérelmet a Nógrád 572 és Nógrád 1074 hrszú ½-ed tulajdoni hányadú 
Magyar Állam tulajdonát képező területrészek megszerzésére. A területrészek 
megszerzésével kapcsolatos költségeket az önkormányzat vállalja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
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- Tornaterem szőnyeg vásárlása 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az iskolának nagy szüksége lenne a tornaterembe erre a szőnyegre, amellyel meg tudnának védeni az új 
burkolatot. Az igazgató úr bekért két árajánlatot, amit az elmúlt ülésen ismertettünk. A Tornaterem 
Alapítvánnyal is egyeztettem, mert felmerült az előző ülésen, hogy velük közösen, esetleg a szülői 
munkaközösséggel vennénk meg a szőnyeget. Az SZMK-nak nincs erre kerete, de az Alapítvánnyal 
közösen meg tudnánk venni. 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Túl sok pénze sajnos nincs az Alapítványnak, de úgy gondoljuk, hogy 250.000 Ft-tal tudjuk támogatni a 
szőnyegvásárlást.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A polgármesteri jutalmamból felajánlok 100.000 Ft-ot, ezzel szeretnék hozzájárulni a szőnyeg 
megvásárlásához. A fennmaradó 300.000 Ft összeget pedig az önkormányzat költségvetéséből 
biztosítjuk.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a tornatermi szőnyeg 
megvásárlását és az alábbi határozatot hozta: 
 
 

31/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy maximum 650.000 Ft összegben megvásárolja a Hesz Mihály Általános Iskola 
tornatermének lefedéséhez szükséges szőnyeget. A szőnyeg vásárlására azért van 
szükség, hogy annak leterítése rendezvények esetén megvédi az új burkolatot.  
A vásárlás fedezete az alábbi: 

- A Nógrádi Tornateremért Alapítvány átutal az önkormányzatnak a vásárláshoz 
250.000 Ft összegű támogatást. 

- Varga Richárd polgármester felajánlásának megfelelően – amelyet az 
önkormányzat köszönettel elfogad – befizet 100.000 Ft-ot. 

- A fennmaradó maximum 300.000 Ft összeget az önkormányzat a 
költségvetéséből fedezi. 

A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon. 
 
Határidő: 2022. május 31. 
Felelős: polgármester  

 
 
 

8. Egyebek 
 

Varga Richárd polgármester: 
Javaslom, hogy vegyük előre a nemzetiségi önkormányzat elnökének levelét, melyet az ülés előtt adott 
át nekünk.  
 
A testület ezzel egyetértett, ezután a polgármester felolvasta a levelet. 
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Varga Richárd polgármester: 
Elöljáróban szeretnék néhány dolgot elmondani. Nem csak a régi tanács épületének fűtésével van 
problémánk sajnos, hanem a községháza épületével is. 2019-ben volt egy javítási folyamat, de az elvárt 
hatást nem eredményezte.  
Írásban megrendeltem az áramhálózat bővítését, hiszen megígértem, hogy találunk valamilyen 
megoldást a fűtési problémára. Kérem az elnök asszonyt, hogy semmilyen programot ne mondjon le 
emiatt. Az elektromos rásegítéssel bízom benne, hogy nem lesz probléma, meglesz a kellő hőfok.  
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke: 
Pénteken sajnos annyira hideg volt a helyiségben, hogy nem tudtunk ott dolgozni. Azt kérném, hogy 
legalább a péntek délutánokon legyen olyan hőmérséklet, hogy programokat tudjunk oda szervezni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Pályázatot nyújtottunk be többek között fűtés korszerűsítésére is, reméljük sikeres lesz és ezáltal 
megoldódhat ez a probléma. Kérem, hogy a felmerülő problémákat beszéljük meg és ne a közösségi 
médián üzengessünk egymásnak. Én mindig megadtam a tiszteletet.  
 
 
- Tájékoztatás hulladékgazdálkodással kapcsolatban 
 
Varga Richárd polgármester: 
A közszolgáltató részéről felmerült egy szerződés módosítási javaslat. Több önkormányzat még nem 
írta alá, mi sem. Voltam a társulási ülésen, de sokmindenben nem egyeznek az álláspontok. Miért 
terhelnénk a lakosságot olyan költséggel, ami eddig költségmentesen járt. A szolgáltató arra 
hivatkozik, hogy ingyen semmit nem adnak sehol máshol az országban.  
Holnap lesz Szendehelyen egy mikrotérségi egyeztető megbeszélés néhány önkormányzat 
részvételével, ahol azt szeretnénk érvényesíteni, ami eddig ingyenes volt, az az is maradjon.  
 
Piroska János képviselő: 
Egy működő rendszert nem szabad szétrúgni, és nem szabad önkormányzatokat ilyen helyzetbe hozni.  
 
 
- Cibakházi Majálison részvétel 
 
Varga Richárd polgármester: 
Cibakháza megkeresett minket, hogy nagy tisztelettel hívnak bennünket április 30-án Cibakházára 
Majálisra. Én megköszöntem a meghívást és elmondtam, hogy részt kívánunk venni a rendezvényen. 
Ennek lenne anyagi vonzata, hiszen oda kell utaznunk. Én kértem már autóbuszt, 250.000 Ft + ÁFA 
összegért vállalják az utat.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Én azt javaslom, hogy az önkormányzat finanszírozza meg ezt az összeget, hiszen az énekkari tagok 
fel is lépnek a rendezvényen.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Lenne annyi résztvevő, hogy egy 50 fős buszt megtöltsünk? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, mindig volt annyi jelentkező. Ez nem lesz gond. 
 

A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta, hogy az 
önkormányzat támogassa meg az utazás költségét és az alábbi határozat született: 
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32/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete buszt kíván indítani 2022. 
április 30-án Cibakházára a testvértelepülés rendezvényére. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a buszt rendelje meg, annak költségét az 
önkormányzat viseli. Az utazási lehetőséget meg kell hirdetni a településen.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester  

 
 
- Adományok gyűjtése és elszállítása 

 
Varga Richárd polgármester: 

Nagyon sok menekült érkezik Ukrajnából hazánkba a háború elől. Én úgy gondolom, hogy 
kötelességünk segíteni nekik. A gyűjtés nagyon szervezetten megy. A nógrádi kisbusszal én is vittem 
egy nagy adag szállítmányt, amit köszönök minden adományozónak. Kérem a testületet, hogy 
támogassák ezt a kezdeményezést.  
 
A testület támogatta, hogy az önkormányzat járművével, annak költségén adományszállítás történt. 
 
19 óra 06 perckor megérkezik Budai Krisztina érdeklődő állampolgár. 
 
 
- Orvosi ügyelet finanszírozása 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva.  

 
Varga Richárd polgármester: 

Az orvosi ügyeletet biztosító Junimed Kft. részéről felmerült, hogy az önkormányzati hozzájárulás 
összege emelkedjen. Mindezt természetesen levelükben meg is indokolják. Azt gondolom, hogy orvosi 
ügyeletre szükség van, nem nagyon van más lehetőség, mint hogy elfogadjuk a megemelt árat.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozat született: 
 

33/2022.(III.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja a Junimed Kft. 
orvosi ügyeleti díjának emelésével kapcsolatos javaslatát. 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a megemelt összegről okiratot írjon alá. A 
többletköltséget az évközi többletbevételből kell fedezni.  

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester  

 
Varga Richárd polgármester: 
Az Egyebek napirendi pont keretében még egy dologról szeretnénk beszélni, mégpedig arról a 
programról, amelyet a Közösség-Tér-Település csapata hozott létre a kistelepülések fejlesztésére 
felsőoktatásban részt vevő hallgatók bevonásával. .  
 
Ezután a polgármester röviden ismerteti a program lényegét.  
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Varga Richárd polgármester: 
Több alkalommal volt személyes találkozó, megbeszélések. Megkérném Budai Krisztinát, aki ennek a 
programnak a nógrádi kapcsolattartója, hogy mondja el, hol tart most a program, miről kellene most a 
képviselő testületnek döntenie. 
 
Budai Krisztina érdeklődő állampolgár, kapcsolattartó: 
A közelmúltban a hallgatókkal főleg online területen próbáltunk minél nagyobb nyilvánosságot elérni, 
megkeresni a helyi civil szervezet vezetőket is, hogy minél több emberhez jusson el ennek a programnak 
a híre. Februárban volt egy személyes találkozó a Művelődési házban, ahol a lehetséges terekről volt 
szó. Az önkormányzatnak nagyon sok terve van, többre már pályázat is készült. Lehetőséget kaptunk 
arra, hogy a 7. és 8. osztályosok véleményét is megismerjük. Két építészmentor dolgozik a programban.   
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 

A mai napon megkaptuk a helyszínrajzot, mely alapján a fiatalok igényének megfelelően tankertet, 
hidat, fedett és nyitott pihenőteret lehetne kialakítani az iskola mellett lévő lebetonozott területre.  
A terület nincs teljesen körbekerítve, illetve az önkormányzat is használja a teret deponálásra. A 
program a 2.000.000 Ft támogatás mellett egyhetes munkavégzést is biztosít a fiatalok részvételével.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Mikor láthatunk ezzel kapcsolatban költségbecslést, az önkormányzatnak mibe kerülne ez a projekt? 
Vizsgálta-e már valaki, hogy milyen hatósági engedélyek szükségesek pl. a patak fölött átívelő híd 
kialakításához? 
 
Budai Krisztina érdeklődő állampolgár, kapcsolattartó: 
Úgy gondolom, hogy a 2.000.000 Ft-ba beleférhet az, ami a térképen látható. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Olyan szempontból vizsgálta már valaki a projektet, hogy HÉSZ-módosítást igényel-e? 
 
Budai Krisztina érdeklődő állampolgár, kapcsolattartó: 
Én erre nem tudok válaszolni, de azt gondolom, hogy az építészek ezt tudják.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A főépítész véleményét javasolnám kikérni az ügyben. Ez jelenleg olyan terület, ahol terjeszkedhetne 
épületekkel az intézmény. Az is lehet, hogy át kell minősíttetni a területet, ha a funkciója azt kívánja 
majd. 
 
Piroska János képviselő: 
Ahhoz, hogy mindez megvalósulhasson nem szabad figyelmen kívül hagyni a kötelező előírásokat, 
szabályokat, ami mentén az önkormányzati munkának haladnia kell. Fontos a jó előkészítés.  Nagyon 
örülünk, hogy ezek a fiatalok ilyen lelkesen végzik ezt a feladatot, de ezt még alaposan át kell gondolni. 
Az ötletet jónak ítélem.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Azt gondolom, hogy iránymutatásként ez nagyon megfelel, de kiegészítésre szorul még több 
szempontból az elhangzottak szerint. Nem zárkózunk el az ötlettől.  
Budai Krisztina érdeklődő állampolgár, kapcsolattartó: 
Jelenleg ennél a mérföldkőnél tart a projekt, de szeretnénk ezt tovább fejleszteni a jövőben és akkor 
természetesen beszámolunk róla.  
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Gere Zsolt képviselő: 
Nekem nagyon tetszik a projektben, hogy van koncepciója, lépésről lépésre meg lehet valósítani. 
Tetszik, hogy központi területet hasznosítunk belőle. Én is támogatom, de valóban még sok kérdésre 
kell választ kapnunk a megvalósításhoz.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 

A szombati megbeszélésen, amin részt vettem, azt kérték a mentorok, hogy amikor legközelebb 
idejönnek, akkor legyen egy közös bejárás a képviselők és az iskolaigazgató részvételével.  
 
 
Napirend utáni hozzászólások: 
 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A következő testületi ülés időpontja március 29. lenne, de a választások miatt javaslom annak 
elnapolását.  
 
Az elnapolással a jelenlévők egyetértettek, de új időpontról nem döntöttek. 
 
A polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív részvételt és az ülést 19 óra 40 perckor 
berekesztette. 
 

k.m.f. 
 

 
 
 

                                Varga Richárd                     Árpásné Schlenk Judit 
                                       polgármester             jegyző 
 
 
 
 

                     Kovács Ágnes                                         Szórágy Gyuláné 
                           jegyzőkönyv hitelesítő                                  jegyzőkönyv hitelesítő 


